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REVISTA PRESEI 

Cuprins: 

 Lider sindical, după ce o locomotiva a luat foc: Vor urma doua proteste cu 600 de 

oameni în fata Guvernului si a Ministerului Transporturilor/ Mecanicii cu 

experienta se pensioneaza si nu vine nimeni in locul lor, Guvernul nu face nimic, 

nu aloca fonduri 

 Sorin Cimpeanu, despre profesorii care trebuie „sa se odihneasca”: Solutia 

optima legala va aparea intr-un ordin de ministru 

 Campeanu: Autoritatile iau in calcul ca elevii de peste 12 ani si copiii de cresa şi 

de gradinita sa poata merge la scoala fizic si la o rata de infectare de peste 6 la mie 

/ Parintii vor primi formulare de acord pentru vaccinare  

 Ludovic Orban anunta 'prioritatea zero' in Parlament, in noua sesiune de toamna 

 Ciolacu, despre o motiune de cenzura: Categoric vom depune, dar nu as vrea sa 

se suprapuna cu lupta din PNL 

 Ministerul Mediului, despre Sistemul Garantie-Returnare: Este in proces de 

finalizare, dar e nevoie şi de modificarea legislatiei, de autorizatii, de contracte 

 Prelungirea starii de alerta in Sectorul 1, aprobata de Comitetul Local pentru 

Situaţii de Urgenta 

 Vesti pentru toti romanii! Se dau noi sume de bani de la Guvern pentru acest 

program 

 Vesti extrem de bune pentru tinerii romani! Vor putea obtine fonduri 

nerambursabile de pana la 70.000 de euro 

 Guvernul pariaza ca agricultura, care inseamna doar 4% din PIB, dar care 

angajeaza un milion de oameni, va creste cu doua cifre in 2021 si pune umarul la 

cresterea economica de 7%. Stefan Gheorghiţa, Agrinvest: Noi nu stim cum se fac 

aceste statistici, nu cunosc pe nimeni care participa la colectarea de date 
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 Pretul unei paini in Romania este la jumatate fata de media europeana, cel mai 

mic pret din UE. Romania este cel mai mare consumator de paine din Uniunea 

Europeana, iar industria painii este cel mai mare angajator din industria alimentara 

 Romanii prefera cash-ul si in boom, şi in criza. Cresterea consumului si preferinta 

romanilor pentru bani lichizi se vad in cifre: numerarul in circulatie incheie 

S1/2021 la un maxim de 92,8 mld. lei 

 Valeriu Gheorghita: Luam in considerare notificarea prin SMS a persoanelor 

vulnerabile, vaccinate deja anti-Covid, in vederea administrarii celei de-a treia 

doze. Platforma online va fi actualizata. 

 Rata de infectare e in crestere. Ce restrictii pregatesc autoritatile/ Arafat: HG-ul 

din septembrie va include toate aspectele 

 Nicolae Ciuca a primit o delegatie a Congresului SUA pentru discutii despre 

securitatea la Marea Neagra 

 Pompierii romani din Grecia au misiunea de a asigura protectia a trei localitati 

din zona Attica 

 Premierul Citu efectueaza o vizita in Ucraina, unde participa la Summitul de 

lansare a Platformei Internationale Crimeea 

 MAE: Toti cetatenii romani care au solicitat sprijin pentru evacuare se afla in 

afara teritoriului afgan 

 Preşedinta Comisiei Europene: Nu exista discutii politice cu talibanii, nu exista 

recunoastere. Nu va putea fi dat niciun euro unui regim care neaga femeilor 

drepturile 
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 Lider sindical, după ce o locomotivă a luat foc: Vor urma două 

proteste cu 600 de oameni în fața Guvernului și a Ministerului 

Transporturilor/ Mecanicii cu experiență se pensionează și nu vine 

nimeni în locul lor, Guvernul nu face nimic, nu alocă fonduri 

Rodrigo Maxim, președintele Federației Sindicatelor Transportatorilor Feroviari din 

România (FSTFR), a declarat luni dimineață, după ce o locomotivă a luat foc între 

Timișoara și Arad, că nu sunt suficiente fonduri pentru reparația locomotivelor, dar și că 

mecanicii cu experiență se pensionează și în urma lor nu mai vine nimeni: 

„Sunt si vor fi consecinte foarte grave. Atragem atenția că la CFR Călători se face 

schimbul de generație, mai mult nu se face decât se face, vin prea puțini în locul 

mecanicilor cu experiență. La locomotivele vechi vor apărea și mai multe probleme dacă 

acești mecanici experimentați ies la pensie iar Guvernul nu face nimic nici pentru 

locomotive, nu alocă fonduri pentru repararea lor, dacă nu sunt în stare să achiziționeze 

locomotive noi pe fonduri europene”, a declarat liderul sindical la Antena3. 

Rodrigo Maxim a mai transmis că urmează două proteste cu 600 de oameni în fața 

Guvernului României și în fața Ministerului Transporturilor. 

Reamintim că luni dimineață o locomotivă a luat foc între Timișoara și Arad, traficul 

feroviar fiind blocat. 

 (Sursa: G4media.ro) 

 

 Sorin Cîmpeanu, despre profesorii care trebuie „să se odihnească”: 

Soluția optimă legală va apărea într-un ordin de ministru 

Sorin Cîmpeanu a explicat duminică seara, la Digi24, declarația sa cu privire la profesorii 

care trebuie „să se odihnească” dacă refuză să se vaccineze, ori să se testeze și care nu 

au trecut nici prin boală. „Vom analiza din perspectivă legală toate soluțiile, iar soluția 

optimă va fi avansată în data de 1-3 septembrie când va apărea un ordin de ministru”, a 

spus Cîmpeanu care a adăugat că „au dreptate părinții care spun că acei profesori pot 

reprezenta un pericol pentru elevii cu care intră în contact”. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/profesorii-nevaccinati-si-care-refuza-sa-fie-testati-nu-vor-mai-preda-fizic-peste-pragul-de-6-la-mie-cimpeanu-sa-se-odihneasca-putin-1639839
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Anca Suciu, jurnalist Digi24: Ați fost criticat pentru declarația dumneavoastră referitoare 

la profesorii nevaccinați, care refuză să fie testați - „Nu vor mai preda fizic peste pragul 

de 6 la mie, să se odihnească puțin”. La ce v-ați referit cu această declarație? 

Sorin Cîmpeanu, ministrul Educației: În momentul în care ai posibilitatea să te vaccinezi 

și nu te vaccinezi, în momentul în care nici nu vrei să te testezi, sigur că în mod evident 

ai nevoie de ceva odihnă. „Ceva odihnă” trebuie să fie obligatoriu în termenii legii. Atât 

cât permite legea. 

Anca Suciu: Îi puneți să-și ia concediu de odihnă forțat? 

Sorin Cîmpeanu: Nu am răspuns și nu o să răspund. Evident că nu o să avansez o soluție 

care să fie contrară legii. Am spus doar că normal este să se odihnească. Dacă nici n-ai 

trecut prin boală, nici nu vrei să te vaccinezi, nici n-ai motive certificate medical pentru 

care să nu te vaccinezi, nici nu vrei să te testezi, atunci au dreptate acei părinți care spun 

că acel profesor poate reprezenta un pericol pentru elevii cu care intră în contact. 

Anca Suciu: E foarte important răspunsul dumneavoastră. Ce înseamnă că așteptați din 

partea acestor profesori să se odihnească puțin? Nu le veți permite accesul în școli? 

Sorin Cîmpeanu: Nu! Înseamnă că vom analiza din perspectivă legală toate soluțiile, iar 

soluția optimă va fi avansată în data de 1-3 septembrie când va apărea acest ordin de 

ministru care va respecta întocmai cadrul legal. Fără niciun fel de discriminare și fără a 

excede... nu știu, Codul muncii, spre exemplu – dreptul la muncă. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Câmpeanu: Autoritățile iau în calcul ca elevii de peste 12 ani și copiii 

de creşă şi de grădiniţă să poată merge la școală fizic și la o rată de 

infectare de peste 6 la mie / Părinții vor primi formulare de acord 

pentru vaccinare  

Ministrul Educaţiei, Sorin Cîmpeanu, anunţă că autorităţile iau în discuţie posibilitatea ca 

şi în localităţile cu rate de infectare de peste 6 la mie copiii de creşă şi cei de grădiniţă să 

poată merge la unităţile şcolare, atâta vreme cât localitatea nu intră în carantină. 

Ministrul mai anunţă că festivităţile de deschidere a anului şcolar vor fi permise, cu 

anumite condiţii, relatează News.ro. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/profesorii-nevaccinati-si-care-refuza-sa-fie-testati-nu-vor-mai-preda-fizic-peste-pragul-de-6-la-mie-cimpeanu-sa-se-odihneasca-putin-1639839
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/profesorii-nevaccinati-si-care-refuza-sa-fie-testati-nu-vor-mai-preda-fizic-peste-pragul-de-6-la-mie-cimpeanu-sa-se-odihneasca-putin-1639839
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"Şcoala nu ar trece integral în online (la o rată de infectare de peste 6 la mie - n.r.). Este 

vorba despre al doilea scenariu care se aplică peste rata de infectare de 6 la mie. În acest 

scenariu, în momentul de faţă este propus ca preşcolarii - e vorba de creşe şi grădiniţe - 

să poată funcţiona în continuare. Primul scenariu este o certitudine. Al doilea scenariu, 

ce vă spun acum, este în curs de discuţie şi va fi finalizat acest proces, în perioada 1-3 

septembrie, cu cel puţin 10 zile înainte de începerea anului şcolar”, a declarat Sorin 

Cîmpeanu, duminică seară, la Digi 24. 

În acest al doilea scenariu, care nu a fost adoptat încă, în cazul în care rata de infectare 

ar depăşi 6 la mie şcolarii de gimnaziu ar urma să intre în online, până la vârsta de 12 

ani, iar în cazul elevilor de peste 12 ani se ia în calcul posibilitatea ca aceştia să poată 

merge la şcoală, cu prezenţă fizică. 

"Bineînţeles, nu mai departe de intrarea localităţii în carantină, moment în care orice 

activitate neesenţială se opreşte”, a adăugat ministrul. 

Acesta consideră că această ipoteză ar fi aplicabilă localităţilor mai mici, în care pot 

apărea focare şi care ar putea ajunge mai degrabă la rata de infectare de peste 6 la o 

mie de locuitori. 

Ministerul pregăteşte formulare prin care solicită acordul părinţilor privind vaccinarea 

copiilor de peste 12 ani, însă acestea vor putea fi distribuite doar după începerea şcolii. 

În cadrul formularului părinţii vor putea răspunde cu "da" sau "nu". 

În ceea ce priveşte ceremoniile de deschidere a noului an şcolar, ministrul a afirmat că 

"anul acesta le vom permite, pentru că sunt multe alte acţiuni care sunt permise, acţiuni 

cu mii de persoane". El a explicat că singurele condiţii vor fi ca aceste ceremonii să aibă 

loc în exterior, să aibă o durată maximă de o oră şi jumătate şi să se poarte masca de 

protecţie, fiind vorba despre aglomerări de persoane. 

"Ştiţi cum e, nu ne facem griji pentru copii atunci când merg la festival, atunci când merg 

pe plaje supraaglomerate, atunci când merg în mall-uri supraaglomerate, dar, dintr-o 

dată, sunt părinţi care îşi fac griji că vai Doamne, merg în şcoală!”, a susţinut ministrul. 

El a anunţat că purtarea măştii de protecţie în şcoală, în spaţiile interioare, va fi 

obligatorie cu excepţia învăţământului special, în cazul căruia va exista o recomandare 

privind purtarea măştii, dar nu obligativitate şi cu excepţia orelor de educaţie fizică 

derulate în interior, cu condiţia ca în localitate rata de infectare să fie sub 2 la mie.  
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În localităţile cu indici de infectare de peste 2 la mie orele de sport vor putea fi 

organizate doar în spaţii exterioare. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Ludovic Orban anunță 'prioritatea zero' în Parlament, în noua sesiune 

de toamnă 

Preşedintele Camerei Deputaţilor, Ludovic Orban, afirmă că proiectul legii 

consumatorului vulnerabil constituie "prioritate zero" în viitoarea sesiune parlamentară. 

Orban anunţă, de asemenea, în contextul anunţatelor majorări ale tarifelor la energie şi 

gaze naturale, că autorităţile pregătesc un pachet legislativ prin care să vină în sprijinul 

agenţilor economici afectaţi de creşterile preţurilor la energie. 

"Avem prioritate zero adoptarea legii privind consumatorul vulnerabil care prevede 

posibilitatea de a sprijini familiile cu venituri mai mici în plata unei părţi la factura de 

energie electrică şi din factura la gaz. De asemenea, pregătim noi scheme de ajutor de 

stat de genul schemei pentru companiile energofage, prin care s-au plătit în proporţie 

de 16% din cuantumul certificatelor de CO2 au fost finanţate companiile care au un cost 

foarte mare cu energia. De asemenea, pregătim un pachet de scheme de ajutor de stat 

de minimis (...) pentru întreprinderile mici şi mijlocii pentru a-i ajuta în reducerea 

costurilor cu energia electrică. Avem o întreagă paletă de măsuri”, a declarat Ludovic 

Orban, duminică, la Oradea, unde a participat la Comitetul Director Judeţean al PNL 

Bihor, în faţa căruia şi-a prezentat moţiunea cu care va candida la Congresul din 25 

septembrie pentru un nou mandat de preşedinte al PNL. 

Ludovic Orban a menţionat că pentru autorităţile române este "fundamentală" 

repornirea "cu şanse reale" a construcţiei reactoarelor 3 şi 4 de la centrala nucleară de la 

Cervnavodă. 

Primul ministru Florin Cîţu declara, joi, că există "un risc real" ca sursele de energie să 

aibă tarife mai mari în iarna care urmează, iar în acest context anunţa că doreşte 

adoptarea mai rapid a legii consumatorului vulnerabil, care i-ar putea sprijini financiar 

pe cei cu venituri mici în ceea ce priveşte plata facturilor la energie.  

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/ludovic-orban_88.html
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Astfel, Cîţu doreşte ca legea care se află la Camera Deputaţilor şi care este programată a 

intra în vigoare anul viitor să producă efecte de la începutul anului. 

Conform proiectului de lege privind stabilirea măsurilor de protecţie socială pentru 

consumatorul vulnerabil de energie realizat de Ministerul Muncii, consumatorii 

consideraţi vulnerabili pot primi ajutor pentru încălzirea locuinţei cu energie termică în 

sistem centralizat, pentru gaze naturale pentru energie electrică sau combustibili solizi 

şi/sau petrolieri. 

Venitul mediu net lunar până la care se acordă ajutorul pentru încălzire este, conform 

proiectului, de 810 lei/persoană în cazul familiei şi de 1.445 lei în cazul persoanei 

singure. 

Valoarea de referinţă, în funcţie de sistemul de încălzire utilizat este, conform aceluiaşi 

proiect, de 250 lei/lună pentru gaze naturale; de 500 lei/lună pentru energie electrică şi 

de 80 lei/lună pentru combustibili solizi şi/sau petrolieri. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Ciolacu, despre o moțiune de cenzură: Categoric vom depune, dar nu 

aș vrea să se suprapună cu lupta din PNL 

Partidul Social Democrat pregătește o moțiune de cenzură care să fie depusă la 

începutul sesiunii parlamentare, cel mai probabil după Congresele PNL și USR PLUS, a 

spus, duminică, președintele PSD, Marcel Ciolacu, potrivit Mediafax. 

Marcel Ciolacu a spus, duminică, la România TV, că va vorbi cu colegii săi pentru a 

decide care este cel mai bun moment pentru a depune o moțiune de cenzură împotriva 

Guvernului Florin Cîțu. 

„O să vorbesc cu colegii mei. Eu nu aș veni cu moțiunea să se suprapună luptei politice 

din interiorul PNL. Dar o vom depune atunci când va avea cele mai mari șanse să treacă. 

Categoric vom depune o moțiune de cenzură la începutul sesiunii parlamentare, nu la 

sfârșitul sesiunii”, a spus președintele PSD. 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/psd-anunta-ca-va-depune-motiune-de-cenzura-impotriva-guvernului-viziunea-lui-citu-o-romanie-penala-dar-liberala-1640945
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Întrebat când crede el că moțiunea de cenzură va avea cele mai mari șanse, Ciolacu a 

spus că după Congresul PNL și după Congresul USR PLUS. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Ministerul Mediului, despre Sistemul Garanţie-Returnare: Este în 

proces de finalizare, dar e nevoie şi de modificarea legislaţiei, de 

autorizaţii, de contracte 

Cele mai recente date privind cantitatea de deşeuri generată de România sunt din 2018, 

când s-au produs aproape 1,6 milioane de tone de deşeuri de toate tipurile (sticlă, 

plastic, hârtie/carton, metal, lemn), în creştere cu 11% faţă de 2014. 

Proiectul de hotărâre de guvern pentru implementarea sistemului de garanţie-returnare 

pentru ambalaje nereutilizabile (SGR) este aproape de finalizare, spun reprezentanţii 

Ministerului Mediului, însă pentru a deveni funcţional sunt necesari mai mulţi paşi de 

parcurs. 

„Proiectul se află în lucru, în proces de finalizare. Dincolo de aspectele operaţionale ale 

acestuia, pentru a fi funcţional este nevoie şi de modificarea legislaţiei de mediu, a celei 

fiscale, de obţinerea de permise şi autorizaţii, dar şi de semnarea de contracte între 

administratorul sistemului şi producători, comercianţi, reciclatori etc.“, spun 

reprezentanţii Direcţiei de comunicare din cadrul Ministerului Mediului, Apelor şi 

Pădurilor. Ei nu au precizat când ar putea deveni funcţional acest proiect. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Prelungirea stării de alertă în Sectorul 1, aprobată de Comitetul Local 

pentru Situaţii de Urgenţă 

Comitetul Local pentru Situaţii de Urgenţă Sector 1 a aprobat, duminică, prelungirea 

stării de alertă pe raza sectorului, iar hotărârea a fost trimisă prefectului Capitalei, care 

urmează să ia o decizie. 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 23 august 2021 9 

 

„Primarul Sectorului 1, Clotilde Armand, a convocat astăzi Comitetul Local pentru Situaţii 

de Urgenţă Sector 1. Acesta a aprobat prelungirea (...) pe raza UAT Sectorul 1 cu 20 

voturi pentru din 27. Hotărârea Comitetului Local pentru Situaţii de Urgenţă a Sectorului 

1 a fost trimisă astăzi Prefectului Municipiului Bucureşti care urmează să ia o decizie”, 

transmite biroul de presă al Primăriei Sectorului 1. 

Prefectul Capitalei, Alin Stoica, a precizat că urmează să ia o decizie în cursul zilei de luni, 

după ce va primi informări de la DSP, Garda de Mediu şi Agenţia de Mediu, potrivit 

Agerpres. 

Pe 23 iulie, Comitetul Local pentru Situaţii de Urgenţă Sector 1, cu acordul prefectului 

Capitalei, a adoptat o hotărâre privind declararea stării de alertă în privinţa situaţiei 

deşeurilor, pentru o perioadă de cel mult 30 de zile. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Vești pentru toți românii! Se dau noi sume de bani de la Guvern 

pentru acest program 

Sunt super-vești de la Guvern pentru români! Administrația Fondului pentru Mediu 

(AFM) a anunțat că programul Rabla Plus va fi suplimentat, începând de astăzi, 21 

august, cu 200 de milioane de lei, iar o sumă similară va fi disponibilă în pentru 

programul Rabla Clasic, din 28 august. 

 Administrația Fondului pentru Mediu a anunțat pentru luna august o suplimentare 

totală de 400 de milioane de lei pentru programele Rabla Clasic și Rabla Plus, care au 

debutat, pentru anul curent, la sfârșitul lunii aprilie. 

Se acordă două tipuri de ecotichete 

Astfel, începând de sâmbătă, cei interesați de programul de înnoire a parcului auto 

Rabla Plus 2021 au cu 200 de milioane de lei în plus disponibili. Bugetul inițial din aprilie 

era cel mai mare de până acum, de 400 de milioane de lei, dublu față de bugetul de anul 

trecut, iar cu suplimentarea actuală, devine triplu față de 2020 și la un total aferent anilor 

2020 și 2021 de 800 de milioane de lei. 
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Potrivit Ministerului Mediului, prin bugetul anual inițial Rabla Plus ar fi urmat să fie 

achiziţionate până la 6.600 de maşini electrice 100% şi aproximativ 5.000 de maşini 

hibride plug-in. 

Potrivit AFM, în cadrul Programului Rabla Plus, se acordă două tipuri de ecotichete, 

respectiv 45.000 de lei pentru mașinile pur electrice și 20.000 de lei pentru mașinile 

hibrid plug-in, dar nu mai mult de 50% din valoarea autoturismului nou. 

Persoanele care renunță la o mașină veche, poluantă, și achiziționează un autovehicul 

electric beneficiază atât de prima de casare acordată prin Programul Rabla Clasic, în 

valoare de 7.500 de lei, cât și de ecotichetul alocat în cadrul Programului Rabla Plus. 

Cuantumul finanțării pentru motociclete electrice este de 5.500 de lei, iar pentru cine 

dorește să achiziționeze o motocicletă electrică și predă o mașină uzată, ecotichetul se 

poate cumula cu prima de casare în valoare de 5.500 de lei, au transmis reprezentații 

AFM. 

Interesul pentru Rabla Plus se vede și în ultimele cifre publicate de AFM, în creștere față 

de luna anterioară. Astfel, potrivit datelor centralizate de AFM  la data de 19 august, s-au 

înscris la producători/dealeri auto 6.047 de persoane fizice, fiind achiziționate 1.353 de 

autovehicule noi (802 electrice, 551 hibrid) și 2 motociclete electrice. 

Până la data menționată s-au înscris la producători/dealeri auto 1.232 de persoane 

juridice, și au fost achiziționate 630 de autovehicule noi (363 electrice și 267 hibrid). 

Cu aproximativ trei săptămâni înainte, până la data de 28 iulie, se înscriseseră la 

producători/dealeri auto 5.901 persoane fizice – fiind achiziționate 1.131 autovehicule 

noi (678 electrice, 453 hibride) și 2 motociclete electrice, și 827 persoane juridice, fiind 

achiziționate 455 autovehicule noi (270 electrice și 185 hibrid). 

Rabla Clasic, bani în plus de săptămâna viitoare 

Și bugetul total al Programului Rabla Clasic va fi suplimentat cu 200 de milioane de lei, 

începând din 28 august. 

Programului Rabla Clasic a avut un buget total inițial pentru 2021 de 440 de milioane de 

lei, cu 35 de milioane de lei mai mare decât în 2020, ceea ce permitea să fie achiziționate 

peste 55.000 de autovehicule mai puțin poluante.  
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Astfel, potrivit AFM, ca urmare a acestei suplimentări, bugetul alocat este de 640 de 

milioane de lei, rezultând astfel o valoare totală alocată pentru acest program, cumulat 

în anii 2020 și 2021, de 1,045 miliarde de lei. 

În cadrul Programului Rabla Clasic, valoarea primei de casare este de 7.500 de lei, iar 

valoarea ecobonusurilor acordate pentru stimularea achiziționării autoturismelor cât mai 

puțin poluante, în funcție de tehnologia folosită sunt de 

 1.500 de lei pentru autovehiculele cu emisii scăzute 

 3.000 de lei la achiziţionarea unui autovehicul nou echipat cu sistem de propulsie 

hibrid 

Ecobonusurile se pot cumula în cazul în care mașina nouă îndeplinește ambele condiții, 

ajungându-se astfel la o reducere de 12.000 de lei din prețul total al autovehiculului nou, 

precizează AFM. 

Pentru achiziționarea de motociclete noi în schimbul predării spre casare a unui 

autovehicul uzat, se acordă o primă de casare de 5.500 de lei. 

Până la data de 19 august, în cadrul Programului Rabla Clasic 2021, s-au înscris la 

producători/dealeri auto 39.690 de persoane fizice – în creștere față de cele 39.206 din 

28 iulie, la ultima raportare – și fuseseră achiziționate 28.297 autovehicule și 224 

motociclete – față de 24.891 autovehicule și 166 motociclete, la raportarea anterioară. 

Totodată, până pe 19 august, s-au înscris la producători/dealeri auto 1.390 de persoane 

juridice (față de 977, anterior) și au fost achiziționate 802 autovehicule (față de 482, la 28 

iulie), informează Gândul.ro. 

(Sursa: bugetul.ro) 

 

 Vești extrem de bune pentru tinerii români! Vor putea obține fonduri 

nerambursabile de până la 70.000 de euro 

Vești bune! Agenţia pentru Finanţarea Investiţiilor Rurale (AFIR), instituție subordonată 

Ministerului Agriculturii și Dezvoltării Rurale ( MADR), a făcut publice condiţiile de 

accesare a fondurilor europene pentru tinerii fermieri, fermele mici şi pentru cooperare 

în sectorul agricol şi pomicol. 

https://www.gandul.ro/financiar/bugetul-rabla-plus-va-fi-suplimentat-de-sambata-cati-bani-sunt-disponibili-pentru-masini-pur-electrice-sau-hibrid-19677221
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 „Agenţia pentru Finanţarea Investiţiilor Rurale a publicat pe pagina oficială www.afir.info 

versiunile finale ale Ghidului solicitantului pentru accesarea sprijinului financiar acordat 

pentru instalarea tinerilor fermieri (sM  6.1), pentru dezvoltarea fermelor mici (sM 6.3) şi 

pentru cooperare orizontală şi verticală între actorii din lanţul de aprovizionare în 

sectoarele agricol şi pomicol (sM 16.4/ sM 16.4a) din cadrul Programului Naţional de 

Dezvoltare Rurală 2014 – 2020 (PNDR 2020).”, transmite sursa citată. 

Potrivit MADR, în ceea ce priveşte tinerii fermieri, principalul element de noutate îl 

reprezintă majorarea sprijinului financiar pe care îl pot obţine începând cu sesiunea din 

acest an. 

Astfel, finanţarea pentru cei care se instalează prima dată ca tineri fermieri este 100% 

nerambursabilă, se acordă pentru o perioadă de maximum trei ani (inclusiv pentru 

exploataţiile pomicole – faţă de cinci ani cât era anterior) şi poate fi în valoare de 70.000, 

60.000, 50.000 sau de 40.000 de euro în funcţie de dimensiunea exploataţiei – exprimată 

în SO (standard output), care se poate calcula şi prin noua aplicaţie pusă la dispoziţia 

publicului pe pagina AFIR. 

Totodată, dacă în Planul de afaceri sunt integrate operaţiuni de condiţionare – procesare 

sau agricultura ecologică acest lucru poate asigura un plafon de sprijin superior. 

De asemenea, se pot obţine fonduri europene pentru dezvoltarea fermelor mici, sprijinul 

acordat este 100% nerambursabil şi este de maxim 15.000 de euro. Condiţiile de 

finanţare sunt similare cu cele din anii trecuţi, transmit reprezentanţii MADR. 

În acelaşi context, sprijinul maxim financiar pentru cei care doresc să acceseze 

submăsura 16.4a/ 16.4 a fost majorat la 250.000 de euro, de la 100.000 de euro în 

sesiunile anterioare şi este 100% nerambursabil.    

„Costurile de funcţionare a cooperării nu vor depăşi 10% din valoarea maximă a 

sprijinului acordat pe proiect. Sprijinul solicitat trebuie să fie justificat şi corelat cu 

complexitatea proiectului, cu cantitatea de produse comercializate şi cu valoarea 

adăugată generată de acesta după implementare.”, informează sursa citată. 

 MADR precizează că sesiunea de primire a proiectelor pentru submăsurile 6.1, 6.3 şi 

16.4/ 16/4a va începe în data de 27 august 2021, ora 9.00. 
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„Toţi cei interesaţi să acceseze fonduri europene prin submăsurile menţionate anterior 

au la dispoziţie gratuit pe www.afir.info Ghidul solicitantului şi anexele aferente acestuia, 

la secţiunea „Investiţii PNDR”, în vederea întocmirii documentaţiei pentru depunerea 

cererilor de finanţare, care se va realiza on-line, pe site-ul Agenţiei, la momentul lansării 

sesiunii.”, anunţă MADR. Ghidul poate fi consultat aici, informează adevărul.ro 

(Sursa: bugetul.ro) 

 

 Guvernul pariază că agricultura, care înseamnă doar 4% din PIB, dar 

care angajează un milion de oameni, va creşte cu două cifre în 2021 şi 

pune umărul la creşterea economică de 7%. Ştefan Gheorghiţă, 

Agrinvest: Noi nu ştim cum se fac aceste statistici, nu cunosc pe nimeni 

care participă la colectarea de date 

Ştefan Gheorghiţă, director de dezvoltare la Agrinvest: Percepţia mea este că nu avem 

aceste creşteri de producţie cum sunt vehiculate. Asta nu înseamnă că vorbim de un an 

prost. 

Agricultura, cel mai important sector economic din punctul de vedere al angrenării forţei 

de muncă, însă cu o pondere mică în PIB, de doar 4%, ar urma să crească din punctul de 

vedere al valorii adăugate brute (VAB) cu aproape 15% în 2021, după o cădere de 16% 

în 2020, arată datele publicate de Comisia Naţională de Strategie şi Prognoză, pe baza 

căreia guvernul propune rectificarea bugetară. 

Ştefan Gheorghiţă, director de dezvoltare la Agrinvest, companie cu afaceri de 50 de mil. 

de euro specializată în furnizarea de materii prime agricole, spune, pentru ZF, că 

expansiunea sectorului agricol nu este cea preconizată de guvern, însă cu siguranţă va fi 

un an agricol bun. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 

https://www.afir.info/
https://adevarul.ro/economie/stiri-economice/ajutor-nerambursabil-70000-euro-tinerii-fermieri-depune-proiectele-conditiile-1_611e0d285163ec42714f20cd/index.html?fbclid=IwAR0HcTH-9_k_Lx-25FqhGETHqL5FgmR3a_-hGq5mDUQtqkxeRIyXlZEthJw
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 Preţul unei pâini în România este la jumătate faţă de media 

europeană, cel mai mic preţ din UE. România este cel mai mare 

consumator de pâine din Uniunea Europeană, iar industria pâinii este 

cel mai mare angajator din industria alimentară 

Preţul pâinii se situează în România aproape la jumătatea mediei europene, mai exact la 

56%, arată datele publicate vineri de Eurostat, Biroul European de Statistică. Cea mai 

scumpă pâine din Uniunea Europeană este în Danemarca, în vreme ce în Bulgaria şi 

Polonia preţul pâinii este la sub 70% din media europeană. 

Întrebat recent cât costă o pâine, în contextul creşterilor accelerate de preţuri din ultima 

vreme, premierul Florin Cîţu a răspuns că nu ştie, motivând că nu consumă pâine. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Românii preferă cash-ul şi în boom, şi în criză. Creşterea consumului 

şi preferinţa românilor pentru bani lichizi se văd în cifre: numerarul în 

circulaţie încheie S1/2021 la un maxim de 92,8 mld. lei 

Numerarul din economie se îndreaptă spre pragul de 100 mld. lei l Românii au început 

să dea drumul la cheltuieli pentru consum, vacanţe, maşini sau altele, pe măsură ce 

efectele pandemiei COVID-19 s-au mai temperat. 

Cash-ul din economie a ajuns la sfârşitul primului semestru (S1) din 2021 peste 92,8 mld. 

lei, marcând un nou maxim istoric, după o creştere cu 12,7% faţă de nivelul din iunie 

2020, după cum reiese din datele centralizate de Banca Naţională. 

În termeni nominali, circa 10,5 mld. lei au intrat în economie cash în ultimul an. 

Creşterea consumului, preferinţa românilor pentru bani lichizi, dar şi absenţa unor soluţii 

alternative de plată în sectorul public sunt câţiva factori care au stimulat ascensiunea nu-

merarului în circulaţie de-a lungul anilor, după cum au explicat unii analişti. 
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Volumul ridicat al numerarului în circulaţie arată că încă se menţine preferinţa majorităţii 

românilor pentru plăţile cu bani lichizi în detrimentul mijloacelor moderne de plată, 

continuând tendinţa de a retrage banii de la bancomate în ziua de salariu pentru a simţi 

între degete polimerii bancnotelor. 

Chiar dacă şi tranzacţiile cu carduri au crescut în această perioadă de pandemie, econo-

mia României este practic în continuare dependentă de cash. Iar cash-ul favorizează 

direct economia subterană. 

Numerarul la nivel record se vede şi în cifrele în creştere ale consumului, în vacanţe, în 

creşterea pieţei auto. Practic, românii au început să dea drumul la cheltuieli în prima 

jumătate a acestui an, pe măsură ce efectele pandemiei de COVID-19 s-au mai tem-

perat, alocând sume tot mai mari pentru consum, vacanţe, maşini sau alte cheltuieli. 

Volumul cifrei de afaceri din comerţul cu amănuntul a crescut în iunie cu 12% faţă de 

iunie 2020. Pe piaţa auto, înmatriculările de maşini noi au accelerat în ultimele luni, în 

iunie, de exemplu, fiind înmatriculate peste 14.000 de autovehicule noi, în creştere cu 

18% faţă de iunie 2020. Iar eliminarea unor restricţii legate de pandemiei a stimulat 

apetitul pentru vacanţe. 

Dacă analizăm nivelul numerarului în raport cu volumul depozitelor în lei ale populaţiei, 

observăm că numerarul în circulaţie reprezenta în S1/ 2021 mai mult de jumătate, 

respectiv 59%. Dacă luăm în calcul atât depozitele populaţiei în lei, cât şi pe cele în euro, 

numerarul este de aproape trei ori mai mic. 

Ponderea numerarului în PIB a urcat de la circa 4,5% în 2008 la aproximativ 8,5% din PIB. 

Ritmul de creştere a numerarului este mult peste rata anuală a inflaţiei, care a oscilat în 

2020 în jurul a 2-3%, iar în iulie 2021 a urcat până la 5%. 

Preferinţa pentru lichiditate este specifică perioadelor de criză. Dar şi în perioadele de 

sărbători sau în vremuri de boom economic, numerarul în circulaţie a fost în ascensiune 

în România. 

De exemplu, pe parcursul anului 2020 un moment de referinţă a fost luna martie, când 

s-a înregistrat o majorare substanţială a retragerilor de numerar de la bănci în contextul 

panicii aduse de criza coronavirusului.  
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Astfel, oamenii, în special cei cu venituri mici, au retras cash de la bancomate ca să aibă 

resurse financiare la dispoziţie, având în vedere şi carantina impusă de autorităţi. În 

perioada 11-20 martie 2020 retragerile de numerar de la BNR ale instituţiilor de credit, 

pentru a acoperi cererea populaţiei şi a companiilor, au atins nivelul record de 4,4 mld. 

lei, dublu faţă de decembrie 2019, perioada sărbătorilor de iarnă. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Valeriu Gheorghiță: Luăm în considerare notificarea prin SMS a 

persoanelor vulnerabile, vaccinate deja anti-Covid, în vederea 

administrării celei de-a treia doze. Platforma online va fi actualizată. 

Coordonatorul Campaniei de Vaccinare, Valeriu Gheorghiță, a precizat la Digi24 că, în 

condițiile administrării unei a treia doze de vaccin anti-Covid, platforma pentru 

programare la vaccinare va fi actualizată. De asemenea, medicul militar precizează că ia 

în considerare, alături de STS, notificarea prin SMS a persoanele vulnerabile, vaccinate 

deja anti-Covid cu schemă completă. 

“Cei de la STS lucrează deja la optimizarea platformei de vaccinare. Ne-am gândit să 

trimitem SMS pentru a încerca să îi aducem la vaccinare mai repede pe cei care sunt 

vulnerabili, cei care sunt în evidență cu boli cronice”, a spus Valeriu Gheorghiță. 

În ceea ce privește demersurile, medicul militar precizează că “dacă Agenția Europeană a 

Medicamentului face această recomandare la început de septembrie, așa cum noi 

estimăm, cel mai târziu la începutul lunii octombrie vom putea demara această etapă de 

administrare a celei de-a treia doze”. 

Cu toate acestea, persoanele vaccinate cu schemă completă și care au și trecut prin 

boală nu vor putea primi o doză suplimentară. Intervalul necesar de timp între doza a 

treia și administrarea dozei de rapel este de șase luni. 

În ceea ce privește vaccinurile cu vector viral (AstraZeneca, Johnson&Johnson), Valeriu 

Gheorghiță a precizat că încă se așteaptă o recomandare în ceea ce privește 

administrarea unei doze suplimentare, dar menționează că persoanele vaccinate cu 

AstraZeneca vor primi un ser pe bază de ARN mesager (Moderna, Pfizer) la doza a treia. 

(Sursa: biziday.ro) 
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 Rata de infectare e în creștere. Ce restricții pregătesc autoritățile/ 

Arafat: HG-ul din septembrie va include toate aspectele 

Cu numărul de noi cazuri de COVID-19 în creștere autoritățile fac planul pentru 

eventuale restricții, acestea urmând a fi stabilite prin hotărârea de guvern de prelungire 

a stării de alertă care va fi adoptată cel mai probabil pe 12 septembrie. 

Potrivit șefului DSU, Raed Arafat, doar scolile vor rămâne deschise până la o incidență de 

6 la mie, în cazul celorlalte activități nivelurile fiind mai joase. 

Arafat a precizat, într-o intervenție la Digi 24, că nu este o soluție închiderea totală a 

economiei. Varianta, a precizat el, ar fi ca în anumite zone, cum ar fi cazul restaurantelor, 

să intre doar persoanele vaccinate. 

„Nu sunt restricţii pentru cei nevaccinaţi, eu nu le văd aşa. Eu văd altfel situaţia: aici, este 

combinat cu economia. Să ajungi să închizi economia total, din nou, nu este o soluţie 

(...). S-au luat măsuri, s-au dat soluţii, s-a dat posibilitatea de vaccinare şi venim după 

asta şi ne uităm că dacă creşte ce facem, reînchidem integral restaurantele, reînchidem 

integral tot ce a funcţionat şi a fost închis atuncea? Şi atunci, soluţia cealaltă este, pe 

unele zone, să ai anumite reglementări. Ok, este creştere foarte mare în oraş, atunci intră 

în locaţiile astea persoanele care sunt protejate sanitar, să permitem locaţiile respective 

să funcţioneze mai departe. Asta e o măsură de sănătate publică pe o perioadă limitată", 

a declarat Raed Arafat,. 

Conform acestuia, transportul public este considerat activitate esenţială, acolo nu pot fi 

impuse restricţii, dar trebuie purtată masca de protecţie. Arafat consideră că cei care 

conduc mijloacele de transport în comun nu ar trebui să plece de pe loc până când toţi 

călătorii nu poartă masca de protecţie. 

Cazurile de COVID-19 sunt în creștere în ultima perioadă, ultima raportare oficială, de 

duminică, înregistrând 517 noi infectări. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Nicolae Ciucă a primit o delegație a Congresului SUA pentru discuții 

despre securitatea la Marea Neagră 

Ministrul Apărării Naţionale, Nicolae Ciucă, şi şeful Statului Major al Apărării, generalul-

locotenent Daniel Petrescu, s-au întâlnit duminică, la sediul MApN, cu o delegaţie a 

Congresului SUA, discuţiile vizând, printre altele, securitatea în regiunea Mării Negre şi 

proiectele majore de investiţii privind consolidarea infrastructurii militare din România. 

Potrivit unui comunicat de presă transmis de MApN, delegaţia SUA a fost condusă de 

senatorul Richard Shelby, preşedintele Comitetului pentru alocări bugetare din Senatul 

SUA. 

„În cadrul discuţiilor au fost abordate teme actuale din domeniul securităţii şi apărării şi 

aspecte concrete legate de cooperarea cu SUA, atât din perspectivă bilaterală, cât şi în 

context aliat. Au fost evocate atât subiecte privind dialogul strategic în domeniul apărării 

– cu accent pe riscurile şi ameninţările la adresa securităţii în regiunea Mării Negre, cât şi 

direcţii de acţiune privind consolidarea cooperării practice la nivel bilateral. (…) Ministrul 

Apărării Naţionale a reafirmat că prezenţa militară americană pe teritoriul României 

reprezintă un real angajament al SUA în asigurarea securităţii şi stabilităţii, reiterându-se 

importanţa consolidării acesteia. A evocat, de asemenea, proiectele majore de investiţii 

privind consolidarea infrastructurii militare din România”, arată sursa citată. 

De asemenea, cele două delegaţii au reliefat nevoia de cooperare pentru creşterea 

nivelului de instruire al militarilor, prin derularea de exerciţii bilaterale şi în cadru aliat. 

„Consolidarea Parteneriatului Strategic rămâne un obiectiv major la nivelul apărării, 

având rol esenţial în contextul provocărilor actuale la adresa securităţii”, a subliniat 

ministrul Ciucă, conform comunicatului. 

(Sursa: G4media.ro) 
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 Pompierii români din Grecia au misiunea de a asigura protecţia a trei 

localităţi din zona Attica 

Pompierii români care acţionează în Grecia au, duminică, misiunea de a asigura protecţia 

a trei localităţi din zona Attica, informează Inspectoratul General pentru Situaţii de 

Urgenţă (IGSU), transmite Agerpres. 

„Salvatorii vor acţiona pentru limitarea flăcărilor astfel încât propagarea incendiilor să nu 

pună în pericol comunităţile. Dispozitivul de intervenţie va fi format din opt maşini de 

stingere incendii de pădure, patru cisterne şi un vehicul utilitar 4×4 UTV. Totodată, şase 

salvatori din cadrul Unităţii Speciale de Intervenţie în Situaţii de Urgenţă vor avea 

misiunea de a asigura alimentarea autospecialelor cu apă, precum şi crearea de culoare 

pentru limitarea propagării incendiilor, cu ajutorul drujbelor”, se arată într-un comunicat 

al IGSU. 

Conform aceleiaşi surse, un rol important are supravegherea şi monitorizarea focarelor 

de incendiu din aer, cu ajutorul unei drone. Acest mod de lucru facilitează deciziile luate 

în timp real, pentru a proteja atât echipele de intervenţie, cât şi pentru a urmări frontul 

flăcărilor. 

De asemenea, se menţine o legătură permanentă cu ofiţerul elen delegat în asistarea şi 

buna desfăşurare a întregii misiuni derulate de salvatorii români. 

„Având în vedere temperaturile ridicate şi condiţiile de lucru, pentru a evita 

suprasolicitarea personalului, schimbarea turei este planificată să se realizeze la şase 

ore”, precizează IGSU. 

Cei 142 de pompieri români care au fost trimişi în Grecia au ajuns la destinaţie sâmbătă, 

baza salvatorilor din ţara noastră fiind stabilită la nord de Atena, în zona Elefsina. 

Pompierii provin de la Inspectoratul General pentru Situaţii de Urgenţă, Unitatea 

Specială de Intervenţie în Situaţii de Urgenţă şi de la 16 inspectorate pentru situaţii de 

urgenţă (Bucureşti-Ilfov, Alba, Argeş, Bihor, Cluj, Dolj, Giurgiu, Hunedoara, Sălaj, 

Mehedinţi, Mureş, Neamţ, Prahova, Suceava, Vâlcea şi Timiş). 

(Sursa: G4media.ro) 
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 Premierul Cîţu efectuează o vizită în Ucraina, unde participă la 

Summitul de lansare a Platformei Internaţionale Crimeea 

Prim-ministrul Florin Cîţu efectuează, luni, o vizită în Ucraina, la Kiev, pentru a participa 

la Summitul de lansare a Platformei Internaţionale Crimeea, context în care va avea şi o 

întrevedere cu omologul ucrainean, Denys Shmyhal. 

 

Din delegaţie face parte şi ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu. 

 

"În cadrul Summitului, prim-ministrul român va susţine intervenţia naţională şi va 

participa la ceremonia de adoptare a Declaraţiei comune a Platformei Internaţionale 

Crimeea", se arată într-un comunicat al Guvernului. 

 

Sursa citată menţionează că Platforma Internaţională Crimeea este o iniţiativa recentă a 

Ucrainei, menită să consolideze politica de nerecunoaştere a anexării ilegale a peninsulei 

Crimeea şi, în ultima instanţă, să faciliteze revenirea Crimeii în componenţa Ucrainei. 

 

"La manifestarea de la Kiev vor participa şefi de stat şi de guvern, miniştri ai afacerilor 

externe şi ai apărării, precum şi reprezentanţi de nivel ai Uniunii Europene şi ai altor 

organizaţii internaţionale", se mai arată în comunicat.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 MAE: Toţi cetăţenii români care au solicitat sprijin pentru evacuare se 

află în afara teritoriului afgan 

Toţi cetăţenii români care au solicitat sprijin pentru evacuare autorităţilor române se află 

în siguranţă în afara teritoriului afgan, transmite Ministerul Afacerilor Externe 

pe Facebook 

"Celula de criză interinstituţională, convocată la data de 13 august 2021 de către ministrul 

afacerilor externe Bogdan Aurescu, care a continuat să activeze în regim permanent 

pentru asigurarea evacuării cetăţenilor români care şi-au manifestat opţiunea de a fi  

https://www.facebook.com/mae.romania/posts/10157138092862168
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repatriaţi din Afganistan, informează că în cursul zilei de astăzi, 22 august 2021, ultimul 

cetăţean român care a solicitat sprijin pentru repatriere autorităţilor române a reuşit 

evacuarea din Kabul şi a ajuns în siguranţă pe Aeroportul Internaţional din Islamabad, 

unde a fost preluat de personalul Ambasadei României din Pakistan", precizează MAE. 

Acest cetăţean român, care lucra pentru un program ONU şi avea dublă cetăţenie, a 

României şi a Republicii Moldova, a fost evacuat şi ajutat să ajungă în siguranţă în 

Aeroportul internaţional din Kabul "cu sprijinul partenerilor internaţionali, în pofida 

condiţiilor extrem de dificile din teren", menţionează sursa citată. Ulterior, el a fost 

preluat pe un zbor până la Islamabad, asigurat de parteneri internaţionali. 

 

Potrivit MAE, celula de criză interinstituţională, prin intermediul Ambasadei României de 

la Islamabad, "se află în contact permanent" cu restul cetăţenilor români aflaţi în 

Afganistan, care nu au solicitat până la acest moment sprijin pentru evacuare. 

 

"Totodată, Celula de criză interinstituţională continuă demersurile pentru a oferi sprijin 

pentru evacuare cetăţenilor afgani, foşti colaboratori ai trupelor române pe perioada 

desfăşurării misiunii acestora în Afganistan, studenţi bursieri ai statului român cu studii în 

derulare sau care au fost acceptaţi la studii în România, precum şi jurnalişti afgani, care 

şi-au manifestat dorinţa de a fi evacuaţi în România şi nu au putut fi încă evacuaţi din 

cauza situaţiei de securitate foarte dificile care nu a permis acestora să ajungă în 

aeroportul din Kabul", se mai arată în postare. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Preşedinta Comisiei Europene: Nu există discuţii politice cu talibanii, 

nu există recunoaştere. Nu va putea fi dat niciun euro unui regim care 

neagă femeilor drepturile 

Ursula von der Leyen, preşedinta Comisiei Europene, a subliniat sâmbătă, în timpul unei 

vizite la baza aeriană militară din Torrejón de Ardoz (Madrid), că nu există discuţii 

politice cu talibanii, nici recunoaşterea lor, ci doar contacte operaţionale, potrivit El Pais, 

citată de News.ro 
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Preşedinta CE a declarat: „Avem contacte operative cu talibanii. Trebuie să dezbatem 

cum să asigurăm ca oamenii care se află în Kabul să ajungă la aeroport. Asta este 

altceva. Nu există discuţii politice cu talibanii, nu există recunoaştere”. 

Von der Leyen a mai spus că situaţia este „extrem de neclară”, însă „ajutorul pentru 

dezvoltare trebuie să continue”. 

Despre Spania şi implicarea în problema refugiaţilor, ea a spus că este „un exemplu a 

ceea ce este sufletul Europei”. 

„Ceea ce vedem este o tragedie pentru Afganistan şi o lovitură foarte dură pentru 

comunitatea internaţională. Este responsabilitatea noastră morală să ajutăm. Nu doar pe 

cei care ajung în Europa, ci şi pe cei care au rămas în Afganistan. Comisia lucrează 

pentru creşterea ajutorului umanitar”. 

Cât priveşte migraţia, ea a afirmat: „Trebuie să prevenim ca oamenii să ajungă pe mâna 

reţelelor de trafic de persoane. Trebuie să oferim rute sigure şi trebuie să acţionăm la 

scară globală. Va fi o temă centrală a reuniunii G7 de săptămâna viitoare. Strămutarea 

persoanelor vulnerabile este de importanţă maximă. Acum este momentul de a pune 

acest angajament în practică. Nu a fost în van”. 

„Situaţia este extrem de neclară, dar ajutorul pentru dezvoltare trebuie să continue. Vom 

încerca să fie format un guvern incluziv, ca femeile să poată continua să studieze. Nu va 

putea fi dat niciun euro din ajutor umanitar unui regim care le neagă femeilor 

drepturile”. 

Von der Leyen a vizitat unitatea din Torrejón împreună cu preşedintele Consiliului 

European, Charles Michel, cu înaltul reprezentant al Uniunii Europene pentru afaceri 

externe, Josep Borrell, şi cu prim-ministrul spaniol, Pedro Sánchez. 

Acesta din urmă a spus de asemenea că implicarea ţării sale în misiunea de 20 de ani a 

NATO din Afganistan nu a fost în van şi că „situaţia de la Kabul este foarte complexă şi 

îngrijorătoare”. Spania are programate sâmbătă alte două zboruri de evacuare. 

„Europa a răspuns. Câtă vreme Europa are nevoie de Spania, Spania va fi acolo”, a 

susţinut Sánchez, care a lăudat munca dusă de guvernul său în gestionarea crizei afgane. 
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Şeful Executivului de la Madrid a adăugat: „Credem că faptele vor fi cele care ne vor 

spune care este gradul de credibilitate a talibanilor în această etapă. Acum este 

important să răspundem afganilor care vor să iasă din ţară”. 

Charles Michel a subliniat: „Cel mai important este să ne coordonăm. Este uşor? Nu. Dar 

de această dată, cele 27 de state au acelaşi interes. Pe termen mediu, trebuie să ne 

coordonăm cu comunitatea internaţională, de aici şi reuniunile care vor avea loc în 

săptămânile următoare. Vrem să protejăm drepturile omului”. 

Baza din Torrejón s-a transformat în poartă pentru intrarea refugiaţilor afgani înainte de 

distribuirea lor ţărilor comunitare. Acolo a fost organizat şi un centru temporar pentru 

familiile strămutate. 

După ce NATO a început să îşi retragă trupele din Afganistan, în câteva săptămâni, 

militanţii talibani au recucerit ţara şi, pe 15 august, au declarat victorie în faţa armatei 

afgane. 

(Sursa: G4media.ro) 

 


